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   برخی سخت گیری های صورت گرفته در تایید صلاحیت ها 
در هر انتخاباتی اعم از انتخابات های سیاسی و انتخابات های 
صنفی شرایطی را به وجود می آورد که برخی از افرادی که دل 
در گرو منافع ملی دارند تمایلی نداشته باشند که در عرصه 
سیاسی و حتی صنفی اقدام به فعالیت کنند. این افراد از آنجا که 
دلسوز منافع ملی هستند بعضا بحثی کرده و سخنی می گویند 
که از دیدگاه ناظران مناسب نیست و به این بهانه از ورود آنها 
به عرصه های کنش سیاسی و حتی صنفی جلوگیری می شود. 
انتخابات اخیر اتاق بازرگانی که در آن تجار بخش خصوصی به 
تعدادی از تجار دلسوز منافع ملی رای می دهند تا همانند یک 
پارلمان در آن در ارتباط با مساله تولید، سرمایه گذاری و تجارت 
و بازرگانی تصمیم گیری شده و از مسیر تولید و سرمایه گذاری 
موانع برداشته شود، از سوی برخی با دیده تردید نگریسته شده 
است و حتی برخی رسانه ها اعلام کرده اند که این انتخابات به 
دلیل اینکه فرد پیروز در آن نظر خاصی در مورد حوادث کشور 
داشته است باید باطل شود. جای تعجب است در شرایطی که 
تورم در کشور افسار پاره کرده و گرانی بر دوش طبقات مختلف 
جامعه سنگینی می کند و وضعیت اشتغال و دستمزدها مناسب 
نیست؛ برخی به بهانه هایی در برابر انتخاب تجار ایستادگی 
می کنند. چنین اقداماتی به نفع کشور آن هم در شرایط تحریمی 
نیست. بازرگانان ایرانی در سال های اخیر با نگاه داشتن تولید و 
تشویق به سرمایه گذاری تلاش کرده اند عملا اثرگذاری تحریم ها  
را کاهش دهند. بر کسی پوشیده نیست که اگر آنها نبودند 
حداقل در واردات و صادرات کشور در شرایط تحریم اخلال 
ایجاد می شد. در این دولت نیز به رغم برخی اختلافات همواره 
تلاش شده با بازرگانان و تجار و اصحاب تولید حداقل در کلام 
مخالفتی صورت نگیرد. بارها مسئولین کشور اعلام کرده اند راه 
عبور از شرایط اقتصادی کنونی افزایش تولید است. چه کسی 
در این کشور تولید می کند و سرمایه گذاری انجام می دهد؟ غیر 
از این است که تجار مطرح هستند که با سرمایه گذاری خود 
در بخشی از این کشور صاحبان سرمایه های خرد را هم دعوت 
به سرمایه گذاری می کنند. در سالی که بر رشد تولید از سوی 
عالی ترین  مقام کشور تاکید شده نباید با عدم توجه به انتخاب 
صاحبان سرمایه در کشور آنها را رنجاند. در شرایط اقتصادی 
کنونی باید از هر تصمیمی که موجب می شود  فضای اقتصادی 
کشور دچار مشکلاتی شودو به نوعی باعث دلسردی اصحاب 
بازرگانی شده و اختلافی را در بین سرمایه داران سرمایه گذار و 
دولت ایجاد نماید، باید پرهیز کرد. این مورد دقیقا به نفع دولت 
است. عدم توجه دولت به این مورد موجب می شود که تعاملات 
بین دولت و بازرگانان آن هم در شرایطی که وزارت صمت تازه 
روی ریل قرار گرفته و وزیر آن انتخاب شده، مطلوب نیست و 

باید از هرگونه تشنج در بین تجار و دولت پرهیز شود. 

 تجار و بازرگانان را نرنجانیم 
یادداشت

 ایران از حاکمیت ملی روسیه 
حمایت می کند

رئیس جمهور اسلامی ایران در گفت وگوی 
تلفنی با آقای ولادیمیر پوتین، رئیس جمهور 
روسیه، اظهار داشت: جمهوری اسلامی ایران از 
حاکمیت ملی روسیه حمایت می کند. رئیسی 
با بیان اینکه حضور نیروهای فرامنطقه ای را 
تهدیدی برای همه کشورهای منطقه می دانیم، 
افزود: با حساسیت و جدیت تحولات در منطقه 
قفقاز را دنبال می کنیم و معتقدیم مناقشات 
در قفقاز باید با نقش آفرینی کشورهای منطقه 
حل و فصل شود. ولادیمیر پوتین رئیس جمهور 
روسیه نیز ضمن تبریک فرارسیدن عید سعید 
قربان، با ارائه گزارشی از شورش مسلحانه اخیر 
در این کشور، اظهار داشت: روسیه در مقابل 
این شورش با قدرت عمل کرد. پوتین همچنین 
با اشاره به شرایط در قفقاز، بر تبعات منفی 
اقدامات نیروهای فرامنطقه ای در این تحولات 
و لزوم حل و فصل مشکلات فی  مابین از طریق 
همکاری و هماهنگی کشورهای همسایه 
تاکید کرد. روسای جمهور ایران و روسیه 
همچنین با مرور روابط دوجانبه اقتصادی و 
تجاری بر اجرای سریع توافقات تاکید کرده و 
مدل همکاری تهران- مسکو در حوزه کریدور 
شمال- جنوب را نمونه ای موفق برای تعامل 
دو کشور عنوان کردند که قابل تعمیم به سایر 

حوزه هاست. 

دلیلی ندارد ایران و قطر با ارز 
کشور ثالث مبادله کنند

معاون اول رئیس جمهور در دیدار با »علی بن 
صمیح المری« وزیر کار دولت قطر با اشاره به 
اینکه ارتباطات سیاسی بین ایران و این کشور 
و هماهنگی و همکاری در مجامع بین المللی 
هم اکنون به سطح بسیار خوب و بالایی رسیده 
است، گفت: دولت جمهوری اسلامی ایران از 
ثبات و پیشرفت های داخلی و بین المللی دولت 
قطر خرسند است. محمد مخبر اظهار داشت: 
زمینه های همکاری بین دو کشور فوق العاده 
زیاد است اما سطح مبادلات اقتصادی در 
سال های گذشته متناسب با سطح بالای روابط 
سیاسی نبوده و زمینه های مشترک دینی، 
فرهنگی، تاریخی و همسایگی دو دولت و 
ملت حرکت و برنامه ریزی جدی برای توسعه 
و ارتقای روابط را می طلبد. وی بر ضرورت حل 
مسائل بانکی، مالی و پولی فیمابین تاکید کرد 
و ادامه داد: دلیلی ندارد دو کشور همسایه با 
فرهنگ، دین و رویکرد مشترک با ارز کشور 
ثالث مبادلات و تهاتر های مورد نیاز خود را 

انجام دهند. 

 تجزیه طلبان 
حاشیه امنیت ندارند  

 فرمانده  کل سپاه با اشاره به توطئه ها و 
فتنه های دشمنان علیه ملت ایران در طول 
44 سال گذشته  تأکید کرد: ویرانی شهرهای 
سوریه نمونه ای از آن چیزی است که دشمن 
برای مردم ایران می خواهد؛ آن ها »فقر، از 
بین رفتن تجارت و امنیت، بیوه کردن زنان و 
یتیمی فرزندان« را می خواهند؛ این ذهنیت 
شوم دشمنان در کشورهای اسلامی است که 
البته تاکنون ناکام بوده اند. سردار سرلشکر 
حسین سلامی با بیان اینکه دشمن نمی تواند 
پیشرفت مسلمانان را تحمل کند و برای همین 
اندوخته های »سیاسی، ذخایر راهبردی و 
استعدادهای تفرقه افکن و ناامن ساز« خود 
گسیل  اسلامی  سرزمین های  به سمت  را 
می کنند و خواهان تجزیه و عقب ماندگی 
کشورها هستند، ادامه داد: این نقشه استکبار، 
آمریکا، صهیونیزم و شرکای آن هاست؛ آوارگی 
به سادگی خاتمه نمی یابد و باید مرزهای ما امن 
و طیّب باشد. وی با تأکید بر اینکه مردم ایران 
به تجزیه طلبان و خائنان به استقلال کشور 
اجازه توطئه نمی دهند، خاطرنشان کرد:  این 
مردم اجازه نمی دهند برای از بین بردن امنیت 
مرزها، دشمنان توطئه چینی کنند و در این 
مسیر هیچ کس حاشیه امنی ندارد و این پیام 

رزمندگان استقلال ایران اسلامی است. 

 ایجاد همگرایی 
برای تمدن سازی ضروری است 

دبیر شورای عالی امنیت ملی با تبیین 
الزامات تمدن سازی که مبتنی بر استخراج 
درست سوالات اساسی و پاسخگویی به آن 
متناسب با محیط داخلی و تجارب به دست 
آمده است؛ عنوان کرد: ایجاد همگرایی در 
حوزه های راهبردی برای قرار گرفتن در مسیر 
تمدن سازی ضروری است. علی اکبر احمدیان 
گفت: اقتدار دفاعی کشور و پیشرفت های خیره 
کننده وزارت دفاع در حوزه فناوری و تولید 
انواع تجهیزات دفاعی ناشی از پیروی از الزامات 
تمدن سازی مبتنی بر اصول و ارزش های 
انقلاب اسلامی است. وی منشأ برخی عقب 
ماندگی ها و ناکامی ها در کشور از جمله در 
حوزه اقتصادی را ناشی از رویکرد تمدن پذیری 
و پیروی از الگوهای وارداتی ذکر کرد و افزود: راه 
برون رفت از چالش های اقتصادی نیز بازگشت و 
بازتولید الگوهای بومی برای تمدن سازی است. 
دبیر شورای عالی امنیت ملی یکی از الزامات 
تمدن ساز بودن را تفکر پویا و به تعبیری اجتهاد 
مستمر و حل مسائل در میدان ذکر کرد و افزود: 
تمدن پذیری، نقطه مقابل جریان تمدن سازی 

بوده و ویژگی آن تقلید و ایستایی است. 

         علی قنبری
  اقتصاددان

خبــــر
 رئیس سازمان بازرسی کل کشور خبر داد:   

 بازگشت ۱۷۰۰ میلیارد تومان
 به بیت المال 

آرمان ملی: رئیس سازمان بازرسی کل کشور گفت: 
در یک پرونده پارس جنوبی با ورود یک بازرس ما هزار 
و ٧٠٠ میلیارد تومان به بیت المال برمی گردد و در 
یک پیش اظهاری مالیاتی بیش از ٣۵میلیون یورو و 
معاول ٧۵٠میلیارد تومان و یا با نظارت به چند شرکت 
پتروشیمی که عوارض آن فقط در یک پرونده ۵ هزار و 
۶٠٠ میلیارد تومان حقوق دولتی وصول می شود. از این 
قبیل مسائل در پرونده ها زیاد داریم و کمتر کسی از این 
مسائل خبردار می شود و ما هم اطلاع رسانی نمی کنیم. 
ذبیح ا... خدائیان بیان کرد: در پرونده های مختلف شاهد 
هستیم که همکاران ما چه اثرگذاری  در پیشگیری از فساد 
دارند. همکاران ما با تلاشی که در ایجاد سلامت اداری 
دارند، در گمنامی بسر می برند و گاهی دیده می شود که 
مورد شماتت برخی افراد قرار می گیرند تحت عنوان اینکه 
جسارت را از مدیران می گیرند. وی تصریح کرد: معتقد 
هستم اگر انسان کاری برای خدا کند و خداوند آن کار 
را می بیند و نیازی به بیان آن نیست، زیرا کاری که برای 
خدا باشد، اثرش ماندگار می شود. رئیس سازمان بازرسی 
کل کشور گفت: مشاهده دقیق عملکرد یک دستگاه با 
ارقام و آمار نمایان نمی شود؛ عملکرد یک دستگاه را باید با 
ریل گذاری هایی که یک دستگاه و یا مدیریت دارد سنجید. 
همچنین با اصولی که پی ریزی می شود. همانند دوره 
کوتاه مدیریتی آیت ا... بهشتی که با اقدامات اثرگذارش 
امروز او را معمار کبیر دستگاه قضائی می دانیم چراکه 
در همان مدت کوتاه مدیریت ریل گذاری هایی کرد که ما 
همچنان روی همان ریل حرکت می کنیم. وی به اقدامات 
خوبی که اخیرا در قوه قضائیه انجام شده اشاره کرد و 
افزود: مردمی بودن مسئولان و عاری از هرگونه تشریفات 
بودن یکی از این اقدامات ارزشمند است؛ همچنین یکی 
دیگر از اصول مهم در این دوره، استقلال رای قضات است 
و دیگری توجه به اعتبار به تصمیمات حکومتی است، 
ترسیم حدود اختیارات قضات مورد بعدی است، نکته 
مهم دیگر تصمیماتی است که بر اساس مصلحت نظام 
گرفته می شود، مانند عفو اخیر که منتقدانی داشت، اما 
واقعا اثرگذاری بزرگی در جامعه داشت. خدائیان با اشاره 
به اقدامات موثر اخیر در سازمان بازرسی کل کشور تصریح 
کرد: یکی از اقدامات نظارت الکترونیکی است، بازرسی 
سنتی جوابگو نبود. انصافا در ظرف ٢ سال اخیر که از 
دوره تحول و تعالی می گذرد، اقدامات خوبی انجام شده 
و بسیاری از سامانه های ما هوشمند شده است. رئیس 
سازمان بازرسی کل کشور گفت: اگر ریالی بخواهیم 
حساب کنیم در سال گذشته با اقداماتی که همکاران 
ما برای وصول مالیات ها و جلوگیری از فرار مالیاتی در 
جهت اصلاح صورت وضعیت ها در راستای ابطال برخی از 
مناقصه و مزایده و امثال آن داشتند رقمی حدود ١٠٠ هزار 
میلیارد تومان اثر گذاری بوده که اعداد آن مشخص است 

و نسبت به سال ١4٠٠ رشد ٢ برابری را نشان می دهد. 

آرمان ملی :  نام قوه قضائیه 
در جمهوری اسلامی با نام شهید 
آیت ا... سیدمحمد حسینی بهشتی 
نخستین رئیس این دستگاه در 
قالب شورای عالی قضائی گره 
خورده است و هیچ کس نیست 
که از قضا و قضاوت بگوید و نامی 
از شهید بهشتی نبرد. به همین 
جهت نیز روز ٧ تیرماه مصادف با 
شهادت ایشان را به عنوان روز قوه 
قضائیه و هفته منتهی به آن را هفته 
قوه قضائیه نامگذاری کرده اند. همه 
ساله  نیز مراسمی در همین قالب 
به میزبانی دستگاه قضا برگزار و 
با حضور سران قوا و شخصیت ها 
ضمن تجلیل از شخصیت شهید 
بهشتی از لزوم تعامل و همکاری 
با قوه قضائیه سخن گفته می شود. 
مراسم  نیز  راستا  همین  در 
قضائیه،  قوه  گرامیداشت هفته 
حضور  با  دوشنبه  دیروز  صبح 
سران قوا در سالن اجلاس سران 
برگزار شد و سران سه قوه در آن به 

سخنرانی پرداختند. 
  شروط 3 گانه تحول

همایش  در  رئیس جمهور 
بزرگداشت هفته قوه قضائیه شهید 
دستگاه  معمار  بحق  را  بهشتی 
قضائی جمهوری اسلامی دانست 
بهشتی  شهید  داشت:  اظهار  و 
تنها یک سال و نیم در دستگاه 
قضائی مسئولیت داشت و طبیعتا 
در این مدت کوتاه کار آنچنانی 
نمی توان کرد، اما ایشان به اعتبار 
شخصیت مخلص، مومن، عالم، 
منضبط، ولایتمدار و برخوردار از 
نگاه تشکیلاتی که از قبل برای 
خود ساخته بود، در همین مدت 
کوتاه نیز منشاء آثار بزرگی شد. 
سید ابراهیم رئیسی اولین شرط 
تحول را تحول شناختی برشمرد 
که نیاز به برخورداری از روحیه 
تحول خواه دارد و افزود: دومین 
شرط تحول نیز تحول فرآیندی 
است که برای دست یافتن به آن 
نیاز به یک بازنگری به عملکرد خود 
داریم تا نقاط ضعف آن را برطرف 
و نقاط قوت آن را تقویت کنیم. 

رئیسی در ادامه تحول نهادی را 
سومین محور مهم در فرآیند تحول 
دانست و گفت: در تحول نهادی باید 
بازنگاهی داشته باشیم نسبت به 
اینکه آیا این میزان از ساز و کارهای 
موجود برای انجام امورات لازم است 
یا امکان چابک سازی و افزایش 
بهره وری وجود دارد که در این 
راستا نظرات مدیران دستگاه های 
اجرایی و قضائی بسیار اثرگذار 
خواهد بود. رئیس قوه مجریه با 
همه  تلاش  ضرورت  بر  تأکید 
در  کشور  مختلف  دستگاه های 
سه قوه برای رسیدن به جامعه ای 
عاری از جرم، جنایت و فساد، اظهار 
کرد: نقطه مطلوب ما رسیدن به 
جامعه ای مبتنی بر اخلاق، معنویت 
و عدالت است که هم در طول این 
4 دهه گذشته و هم در بیانیه گام 
دوم انقلاب از سوی رهبر معظم 
انقلاب به عنوان یک راهبرد و هدف 
مورد توجه قرار داشته و تحقق آن 
نیازمند همدلی و همگرایی سه قوه 
است. رئیسی با بیان اینکه هیچ 
دستگاهی در کشور نمی شناسیم 
که مأموریت آن پیشگیری از جرم 
نباشد، بر ضرورت بازدارندگی و 
کاهش میزان جرم در کشور تأکید 

کرد. 
  رشد 120 درصدی احیای 

حقوق عامه
همچنین رئیس قوه قضائیه در 
این همایش با اشاره به برنامه ریزی 
مدون و مبتنی بر اولویت بندی و 
برای  قضا  دستگاه  زمان بندی 
بخش ها و زیرمجموعه های مختلف 
خود از جمله دادگستری ها بر مبنای 
دستورات و ابلاغات مقام معظم 

رهبری، گفت: در سال گذشته برای 
نخستین بار تمامی دادگستری های 
ما بر اساس یک برنامه زمانبندی 
شده و مبتنی بر تحقق اولویت ها 
عمل کردند؛ همچنین در حوزه 
رشد  نیز  عامه  حقوق  احیای 
رسیدگی دادستان های ما بالغ بر 
١٢٠ درصد بود. حجت الاسلام 
محسنی اژه ای اظهار کرد: در سال 
گذشته دادگستری های ما علاوه 
بر پرونده های معمولی و عادی به 
بیش از ٢٠ هزار پرونده مرتبط با 
اغتشاشات نیز با سرعت و دقت 
رسیدگی کردند و در این اثناء میان 
افراد معترض، فریب خوردگان و 
عوامل دشمن تفکیک قائل شدند 
و نهایتاً با عنایت و موافقت مقام 
معظم رهبری پرونده آن دسته 
فریب  که  اغتشاشات  عناصر  از 
خورده و قصد تهدید امنیت مردم 
را نداشتند، اما در موج اغتشاشات 
قرار گرفته بودند و اظهار پشیمانی 
و ندامت می کردند، مختومه شد و 
آن ها مورد عفو قرار گرفتند. رئیس 
دستگاه قضا تصریح کرد: با کمک و 
همراهی و حتی پیشقدمی دولت، 
ما شاهد بازرسی ها و نظارت های 
اثربخش و نافع سازمان بازرسی 
کل کشور بودیم؛ همچنین ٢١٠ 
گلوگاه و بستر فساد نیز از ناحیه 
سازمان بازرسی شناسایی شد و در 
اختیار رئیس جمهور قرار گرفت که 
با استقبال و دستورات ایشان همراه 
بود؛ این در حالی است که پیش تر 
گزارش های پرتعداد سالانه سازمان 
بازرسی به دلیل عدم همراهی و 
اهتمام دولت های پیشین، معطوف 
به نتیجه و هدف نمی شد. رئیس 

دستگاه قضا گفت: در شورای عالی 
هماهنگی اقتصادی سران قوا نیز با 
تلاش دبیر این شورا، آنجا هایی که 
لازم بود، گره گشایی هایی از امور 

صورت گرفت. 
  مسائل اقتصادی مهم ترین 

اولویت
همایش  در  مجلس  رئیس 
قضائیه  قوه  هفته  گرامیداشت 
بیان کرد: اگر ما حق مردم را ادا 
کنیم بدون شک مردم هم با وظیفه 
خودشان آشنا می شوند. ما نباید 
اول تلاش کنیم که مردم را به 
وظیفه شان هوشیار کنیم بلکه باید 
اول آگاهی بخشی کنیم که چه 
حقی بر گردن ما دارند که وقتی 
اینگونه شد، به وظیفه و حقوقشان 
نیز آشنا می شوند و در جامعه 
اعتماد شکل می گیرد. محمدباقر 
قالیباف گفت: در هر جامعه ای 
که اعتماد شکل بگیرد مشارکت 
معنی دار مردم را در همه عرصه ها 
می بینیم و این به معنی موفقیت، 
پیشرفت و قدرت حل مسأله است. 
وی با بیان اینکه امروز مهم ترین 
وظیفه و اولویت ما مسائل اقتصادی 
است، اظهار کرد: باید در حوزه 
مسائل اقتصادی از بیان مشکلات 
بگذریم و به مسائل دسترسی و 
شناخت پیدا کرده و اولویت بندی 
کرده و بعد هم تلاش کنیم که این 
مسائل را حل کنیم و این امر در 
سایه همدلی، همکاری و هم افزایی 
به وجود می آید. البته همه مکلفیم 
این وظیفه را در چارچوب قانون 
انجام دهیم، البته درست است که 
هر قوه مستقل است و وظایفی بر 
اساس قانون اساسی دارد، اما اشتباه 
است اگر فکر کنیم به مثابه جزایر 
جدا از هم هستند. سه قوه باید در 
حل مسائل مردم یکپارچه عمل 
کنند تا به موفقیت برسیم و این 
تنها راه برای حل مسائل است. 
قالیباف در رابطه با مبارزه با فساد و 
جرم گفت: بحث مبارزه با مفسدین 
و فاسدین یک بحث است و بحث 
مبارزه با فساد و جرم بحث دیگری 

است. 

مراسم گرامیداشت هفته قوه قضائیه برگزار شد

اقتصاد؛ محور سخنان سران سه قوه
انتصاب اولین سفیر زن

در دولت سیزدهم 

  معصومه آباد به عنوان سفیر 
شد.  منصوب  فنلاند  در  ایران 
به پیشنهاد وزیر امور خارجه و 
خانم  ریاست جمهوری،  تایید 
معصومه آباد به عنوان سفیر ایران 
در فنلاند انتخاب شد.  وی قرار 
است در آینده نزدیک  به عنوان 
ودیعتی«  »فروزنده  جایگزین 
راهی هلسینکی شود و مسئولیت 
سفارت ایران در فنلاند را بر عهده 
بگیرد. معصومه آباد دارای سابقه 
عضویت در شورای شهر تهران 
است .وی ششمین سفیر زن بعد از 
پیروزی انقلاب اسلامی ایران است. 
زهرا ارشادی نماینده ایران در 
سازمان ملل در نیویورک، مرضیه 
افخم سفیر پیشین ایران در مالزی 
، افسانه نادی پور سفیر ایران در 
دانمارک ، فروزنده ودیعتی سفیر 
ایران در فنلاند ، حمیرا ریگی 
سفیر ایران در برونئی ، سفرای 
زن ایران در بعد از انقلاب هستند.

راهکار حل مشکلات 
ایران وآذربایجان 

چرا دولت های ایران و 
چین مقایسه نمی شوند؟

و  کشورمان  خارجه  وزیر    
امور  وزیر  بایرام اف،  جیحون 
 ، آذربایجان  جمهوری  خارجه 
در خصوص مناسبات سیاسی، 
اقتصادی و کنسولی مورد اهتمام 
طرفین به گفت وگو و تبادل نظر 
پرداختند. حسین امیرعبداللهیان 
به  اشاره  با  گفت وگو  این  در 
تحولات مهم جاری منطقه ای و 
بین المللی، بر اهمیت رایزنی و 
مشورت مستمر  و نزدیک طرفین 
تاکید کرد. امیرعبداللهیان افزود: 
روابط جمهوری اسلامی ایران و 
جمهوری آذربایجان به گونه ای 
و  مسائل  می توانند  که  است 
مشکلات موجود در  روابط را به 
صورت دو جانبه حل و فصل  کرده 
و آن را به مسیر صحیح خود هدایت 
نمایند. وزیر امور خارجه جمهوری 
آذربایجان نیز با تاکید بر ارتباط 
حوزه های  در  طرفین  مستقیم 
مختلف، نسبت به توسعه بیش از 
پیش مناسبات و حل و فصل برخی 
مسائل باقی مانده در آینده نزدیک 

ابراز امیدواری کرد.

 به تازگی غلامرضا مصباحی مقدم 
در گفت وگویی بیان کرده است: 
»موقعیت جمعیتی که چین دارد 
را ما نداریم. آن جمعیت قانع است، 
جمعیتی که به دو وعده یا یک وعده 
غذا در شبانه روز اکتفا می کند.« 
منصور حقیقت پور، تحلیلگر مسائل 
سیاسی، درباره این  سخنان گفت: 
»من این ادبیات را درباره مردم ایران 
نمی پسندم. این همکار سابق من 
اکنون عضو مجمع تشخیص  که 
مصلحت است، بهتر است با ادبیات 
فاخر با مردم ایران سخن بگوید. مردم 
ایران بزرگ تر از این حرف ها هستند. 
آقای مصباحی مقدم که مردم ایران 
می کند،  مقایسه  هم  را  چین  و 
چرا دولت ایران را با دولت چین 
مقایسه نمی کند؟ دولت چین در 
تمام عرصه ها از برنامه پنج ساله اش 
جلوتر است. یعنی اگر قرار بوده طی 
پنج سال به رشد سه درصدی برسد ، 

به رشد ۶درصدی رسیده اند.

روایت »آرمان ملی« از شایعه استعفای سلاح ورزی از اتاق بازرگانی

تلاشرسانههایاصولگرابرایردصلاحیتسلاحورزی
سلاح ورزی: استعفا نداده ام

  آرمان ملی: روز گذشته برخی از کانال ها 
از استعفای سلاح ورزی خبر دادند. خبرگزاری 
دولت دراین باره نوشت: »حسین سلاح ورزی 
که هفته گذشته با حواشی به عنوان رئیس اتاق 
بازرگانی ایران انتخاب شده بود، از این سمت 
کنار رفت« اما سلاح ورزی با انتشار توییتی 
ضمن تکذیب خبر های منتشر شده مبنی 
بر استعفای خود نوشت: »دوستان متعددی 
می گویند که ایرنا خبری زده با این مضمون که 
سلاح ورزی برکنار یا استعفا داده است. ضمن 
تکذیب موضوع به نظر می رسد یا خبرگزاری 
رسمی دولت هک شده، یا بازیچه افراد شده اند 
و شاید هم مثل دفعات قبل نهایتا خبر را از 
خروجی خود حذف کند.« همچنین سایت 
خبری اتاق بازرگانی در این ارتباط نوشت: 
»حسین سلاح ورزی رئیس اتاق ایران به همراه 
شش عضو دیگر هیات رئیسه با پشتوانه رای 
قاطع نمایندگان بخش خصوصی در اتاق 
بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی ایران، به 

فعالیت خود ادامه می دهد.«
و  سلاح ورزی  انتخاب  ماجرای    

حاشیه ها
هیات نمایندگان اتاق ایران در تاریخ ٢8 
خرداد با ٢۶۵ رأی معادل ۶٢.٢ درصد آرا، 
حسین سلاح ورزی را برای 4 سال به ریاست 
اتاق ایران برگزید اما در روزهای گذشته برخی 
رسانه ها با ایجاد حاشیه برای انتخابات حاضر به 
پذیرش نتیجه انتخابات بخش خصوصی ایران 
نشدند. این در حالی است که طبق نظر انجمن 
نظارت بر انتخابات اتاق ایران، این انتخابات در 
چارچوب قانون و آیین نامه انتخاباتی اتاق ایران 
انجام شده است. همچنین اسناد تأیید این 
انتخابات طبق آیین نامه انتخاباتی اتاق ایران 
به شورای عالی نظارت اعلام شده است. محمد 
سروش، نماینده معاونت حقوقی اتاق ایران در 
انجمن نظارت بر انتخابات اتاق های سراسر 
کشور هم چند روز پیش به »خبر آنلاین« 
گفته است: »هیچ مقرره و فرآیندی برای ابطال 
انتخابات هیات رئیسه اتاق ایران وجود ندارد. 
اسناد صحت این انتخابات به وزارت صمت 
ارسال و موضوع خاتمه یافته است.« با این 
وجود مخالفان سلاح ورزی معتقدند مراحل 
قانونی استعلام وی از نهادهای نظارتی طبق 

قانون انجام نگرفته است و با در نظر گرفتن 
اینکه رئیس اتاق بازرگانی در سمت مهمی 
قرار می گیرد و در جلسات متعدد حضور به 
عمل می رساند و از اطلاعات اقتصادی زیادی 
برخوردار است سلاح ورزی نمی تواند رئیس 
اتاق شود چرا که وی در حوادث سال گذشته 
عملا رویکرد موافق با آن حوادث داشته است! 
از این رو نمی توان فرض را بر آن گذاشت که 
سلاح ورزی از سوی وزارت اطلاعات تایید 
شده است. برخی از خبرگزاری های نزدیک 
به طیف اصولگرا با انتشار مدارک و اسنادی 
مدعی شده اند که نهادهای بررسی کننده 
صلاحیت روسای اتاق بازرگانی وی را رد 
صلاحیت کرده اند. با این وجود برخی معتقدند 
این اوراق مربوط به حراست وزارت صمت است 
و وزارت اطلاعات در این ارتباط اظهار نظر 
نکرده است. روزنامه جوان در ارتباط با انتخاب 
سلاح ورزی نوشت: »جایگاه ریاست اتاق ایران 
به دلیل دسترسی به اطلاعات بالای اقتصادی 
کشور آن هم در اثنای جنگ اقتصادی- روانی 
غرب، از حساسیت بالایی برخوردار است و باید 
در اختیار کسی باشد که ضدیتی برای نظام 
سیاسی حاکم ندارد، ولی سلاح ورزی یکی از 
آتش بیاران فضای مجازی در اغتشاشات پاییز 
١4٠١ بود و طبعاً صلاحیت تکیه بر کرسی 

ریاست اتاق ایران را ندارد.« 
  سلاح ورزی تابع قانون است

یک عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگانی در 
ارتباط با شایعاتی در مورد عدم تایید صلاحیت 
سلاح ورزی گفت: با توجه به آزادی بیانی که 
در کشور وجود دارد، هر رسانه ای می تواند 
نظراتش را بیان کند و برای آن هم بدون 
محدودیت تیتر بزند اما به نظر من فضاسازی 
علیه انتخابات هیات رئیسه اتاق ایران با هدف 
جذب مخاطب انجام شده است. احمدرضا 
فرشچیان درباره رئیس منتخب اتاق ایران 
گفت: آقای سلاح ورزی با توجه به شرایط و در 
فضایی که هیات نظار حضور داشت، وارد رقابت 
شد و رای آورد. در هیات نظار نمایندگانی از قوه 
قضائیه، دولت و اتاق بازرگانی حضور داشت 
و آن ها هم انتخابات را تایید کرده اند. ممکن 
است در روزهای آتی، به هر دلیلی حاکمیت یا 
نهادهای نظارتی یا قوه قضائیه تصمیم بگیرند 

انتخابات را باطل کنند. در این صورت همه تابع 
هستند و فکر می کنم خود آقای سلاح ورزی 
هم از این رای تبعیت کند. بحث این است که 

تیتر رسانه ها مبنای عمل ما نیست. 
  در نهایت

 به نظر می رسد به رغم ادعای برخی 
خبرگزاری ها هنوز خبری از نظر نهادهای 
مربوطه در ارتباط با صلاحیت سلاح ورزی 
نیست و تنها نهادهای مربوطه در وزارت 
صمت در مورد صلاحیت سلاح ورزی اظهار 
نظر کرده اند و برخی با توسل به اظهار نظر 
این نهادها انتخابات اتاق را باطل می دانند. با 
این وجود هم مجلس و هم قوه قضائیه احتمالا 
در این ارتباط در آینده اظهار نظرخواهند کرد. 
با این وجود ذکر این نکته قابل اهمیت است 
که برخی از ابتدای انتخابات تمایل نداشتند 
که انتخابات اتاق خرم آباد برگزار شود و با 
دخالت معاون اول رئیس جمهور و وزیر صمت 
و تذکر جدی به استاندار انتخابات اتاق خرم آباد 
برگزار شد و سلاح ورزی به عنوان عضو هیات 
نمایندگان رای آورد. سلاح ورزی از9۶ به 
این سو رئیس اتاق خرم آباد است. از طرف 
دیگر بنا به دلایلی از جمله رد صلاحیت ها 
و مطلوب نبودن فضا بسیاری از چهره های 
شاخص هم تمایلی به شرکت در این دوره 
از انتخابات اتاق نداشتند اما سلاح ورزی از 
قدیمی های اتاق بازرگانی است و حدود ٢٠ 
سال است در اتاق فعالیت می کند و در ده سال 
گذشته نایب رئیس اتاق و رئیس اتاق استانی 
هم بوده است و با این سوابق به بدنه موثر اتاق 
تبدیل شده. سلاح ورزی در حوزه صنعت، 
معدن، بازرگانی و استارت آپ ها به شدت فعال 
است. با این وجود بر اساس توئیت یکی از 
اعضای اتاق مخالفتی با در معرض انتخاب قرار 
گرفتن سلاح ورزی از سوی دولت وجود نداشته 
است اما اکنون مخالفت های شدید با حضور 
سلاح ورزی در ریاست بر اتاق بازرگانی وجود 
دارد . ضمن اینکه اگر سلاح ورزی متخلف 
است چرا پرونده قضائی علیه او شکل نگرفته 
است؟. سلاح ورزی سرمایه گذار بزرگی در این 
کشور است که به رشد تولید و تولید سرمایه و 
ایجاد اشتغال می اندیشد که همه این موارد به 

نفع  کشور است.


